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Het Participatie Platform Energiepark (PPE) stopt ermee, omdat de gemeente Leiden en 
de projectontwikkelaars verenigd in de Ontwikkelcombinatie Energiepark (OCE) de 
participatiemogelijkheden sterk willen beperken. ‘Het plan voor het Energiepark is ontstaan in 
een unieke samenwerking waarbij buurtbewoners een bepalende rol hebben gespeeld. Die 
samenwerking zou ook in de realisatie worden voortgezet. Maar niets is minder waar. De 
participatie wordt uitgekleed. En steeds vaker worden aanpassingen van de plannen als 
voldongen feit neergelegd’, aldus Henny van Egmond, die vorig jaar werd gevraagd om voorzitter 
te worden van PPE.  

Het oorspronkelijke plan voor het Energiepark dat door de gemeente was ontwikkeld stuitte 
jaren terug op veel bezwaren. Bewoners en andere betrokkenen verenigden zich in het Nieuw 
Leids Bolwerk en gingen actief op zoek naar projectontwikkelaars die wilden meewerken aan 
een alternatief. Dat alternatief kwam er en werd uiteindelijk omarmd door de gemeente Leiden. 
Een ‘unieke samenwerking’, werd het genoemd door de toenmalige verantwoordelijk wethouder 
Fleur Spijker. Een vernieuwende vorm van participatie die ook bij de realisatie moest worden 
voortgezet. Het plan kreeg als motto Samen maken we de buurt.  

Het plan voor het Energiepark is een van de laatste belangrijke ontwikkelingen binnen de 
singels. Een groot aantal woningen, groen, horeca, maatschappelijke opvang en bedrijvigheid 
maken onderdeel van het plan uit. Juist die combinatie van al die activiteiten maakt een 
zorgvuldig proces nodig waarbij alle belanghebbenden worden betrokken. De gemeenteraad 
besloot daarom in juni 2021 het Kaderbesluit Energiepark vast te stellen, met daarin uitgebreide 
aandacht voor de participatie. De gemeenteraad besloot dat het Nieuw Leids Bolwerk moest 
worden opgevolgd door een andere club die verantwoordelijk werd voor de participatie: het 
Participatie Platform Energiepark. Als belangrijkste opdracht kreeg het PPE het behartigen van 
de belangen van de huidige en toekomstige bewoners. ‘En juist die taak wordt nu uitgekleed 
door gemeente en OCE’, aldus Van Egmond. ‘In de visie van de gemeente en OCE zijn we alleen 
nog een club waar belangstellenden zich kunnen melden als ze mee willen praten over het 
Energiepark. Maar zo’n club bestaat al: Leiden doet mee. Daar mag je meepraten, maar de 
participatie voor het Energiepark had een volstrekt andere ambitie. In de participatie kon 
worden meegedacht en ook kregen de belanghebbenden via het PPE een rol in de 
besluitvorming rond de plannen. Dat was ook de ambitie van het Ontwikkelplan dat niet voor 
niets het motto Samen maken we de buurt kreeg’.  

Daarbij komt dat in de afgelopen anderhalf jaar de oorspronkelijke plannen op een aantal 
punten is aangepast zonder enige overleg met het PPE. ‘Natuurlijk snappen we dat bij het 
realiseren van dit soort plannen dingen kunnen wijzigen. Maar doe dat dan in overleg. Nu 
werden ze als voldongen feiten gepresenteerd. Wij denken dat de aanpassingen de sociale 
veiligheid vermindert en het Energiepark minder divers en inclusief maakt. Juist deze 
onderwerpen waren voor de gemeenteraad en voor ons van groot belang’.  
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